

АКТИВНОСТЬ КОНТРОЛЬНО-НАДЗОРНЫХ ОРГАНОВ: НЕОБХОДИМОСТЬ И ДОСТАТОЧНОСТЬ

Мешков Денис Николаевич,
адвокат, доцент кафедры финансового права и таможенной деятельности
Юридического института Владимирского государственного университета
имени А.Г. и Н.Г. Столетовых,
кандидат юридических наук, доцент
meshkov33@mail.ru

Лазарева Ксения Алексеевна,
помощник юриста ООО «УНИКОМ»
lazarevaksenia1996@mail.ru

В статье рассмотрена тенденция снижения активности контрольно-надзорных органов Российской Федерации. Особое внимание уделено причинам снижения общего количества проверок. Проанализированы сферы общественной жизни, где снижение контрольно-надзорного бремени менее заметно. В заключение проведена оценка целесообразности снижения контрольно-надзорной активности государственных органов.

Ключевые слова: бизнес, контрольно-надзорные органы, плановая проверка, риск-ориентированный подход, горизонтальный мониторинг.

ACTIVITIES OF CONTROL AND SUPERVISORY AUTHORITIES: THE NEED AND SUFFICIENCY

Meshkov Denis N.
Attorney
Associate Professor of the Department of Financial Law and Customs Activities
of the Law Institute of the Vladimir State University (VISU)
Candidate of Legal Sciences
Associate Professor

Lazareva Ksenia A.
Legal Assistant at UNICOM, LLC

The article considers the tendency of decreasing the activity of control and supervisory bodies of the Russian Federation. Particular attention is paid to the reasons for reducing the total number of inspections. The spheres of public life are analyzed, where the reduction in the control and supervisory burden is significantly less noticeable. In conclusion, an assessment was made of the desirability of reducing the control and supervisory activity.

Keywords: business, control and supervisory authorities, scheduled inspection, risk-based approach, state-run monitoring.